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KURÝR 
Zprávy z obce 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Listopad je měsícem, který s sebou nese několik příjemných prožitků. 
Některé jsou spojeny s dobrým jídlem a pitím, jiné zase s navozením 
pohody a odpočinku. 
Předně koncem listopadu začíná advent. 
Slovo advent pochází z latinského adventus, znamená příchod a je 
dobou očekávání příchodu Spasitele. 
Při slově advent se mi vybaví věnec se čtyřmi svíčkami, které 
symbolizují čtyři neděle do Štědrého dne, domem se line vůně cukroví 
a děti se začínají těšit na vánoční nadílku. 
Když padne tma, rozsvítí se vonné svíčky s nádechem skořice a je 
slyšet klidná vánoční hudba. 
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Nastává čas adventních koncertů a příjemných setkání, čas zpomalení, 
zklidnění a zamyšlení se nad uplynulým rokem. Lidé k sobě mají tak 
nějak najednou blíž, jsou na sebe milejší, usměvavější a všude kolem 
vládne pohoda. 
A proto lidé, přestaňme pospíchat, stresovat se a honit se za vánočními 
dárky. Pojďme spolu chvíli „pobejt“ a zahájit adventní čas společným 
setkáním, 27. 11. 2022 od 17:00 hodin na dětském hřišti u betlémské 
chaloupky, při rozsvícení vánočního stromu a vystoupení dětí 
z mateřské školy. 
Všichni jste srdečně zváni. 

Petra Vosyková, místostarostka 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Pozvání od Farnosti Zbečno 
K příjemné adventní atmosféře jistě přispěje i pozvání od Farnosti 
Zběčno:  
U příležitosti svátku svatého Mikuláše se bude v bělečském kostele 
konat dne 5.12.2022 od 18:00 hodin mše svatá.  
V úterý 6. 12. 2022 od 18:00, přivítáme v kostele flétnový soubor 
Flauti Vivace z Kladna s uměleckým vedoucím Ivanem Tatarem. Zazní 
pásmo instrumentálních skladeb, které v nás jistě probudí sváteční 
atmosféru a zpříjemní adventní čas.  
 
Přijďte, jste srdečně zváni! 

Farnost Zbečno 
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Zprávy z Obecního úřadu 
 

Svazek obcí Křivoklátska 
Naše obec se zapojuje do projektu Svazku obcí Křivoklátska a stává se tak 
jednou ze zakladatelských obcí nového sdružení, jehož hlavním úkolem bude 
hájení zájmů křivoklátských obcí zejména v otázkách vhodné ochrany přírody 
a krajiny na území CHKO Křivoklátsko. Nové sdružení bude hájit ochranu 
křivoklátské přírody v souladu s filosofií biosférické rezervace UNESCO a 
v souladu s principy svobodného demokratického státu. Lze předpokládat, že 
již do začátku bude mít nový svazek, který vzniká dle zákona o obcích, téměř 
20 členů. 1.listopadu 2022 zorganizovali starostové obcí Běleč, Broumy, 
Karlova Ves, Křivoklát a Roztoky na Obecním úřadě v Roztokách schůzku, na 
kterou bylo pozváno 72 obcí z Křivoklátska. Setkání se zúčastnilo celkem 28 
obcí a byla zde mimo jiné představena alternativa k nově navrhované změně 
ochrany přírody na Křivoklátsku ve formě národního parku. Alternativa ve 
formě lesního závodu Křivoklát je vzhledem k přírodní a kulturní jedinečnosti 
Křivoklátska mnohem vhodnějším způsobem řešení této problematiky a 
zároveň nezatíží již tak napnutý státní rozpočet. Z hlediska úspěšnosti boje 
proti zřízení národního parku lze vnímat vznik občanské iniciativy „Prostor 
přírodě“, která vystupuje v regionu pod heslem „Zachraňme Národní park 
Křivoklátsko“. V reakci na ohlášení vzniku nového svazku pak svolává 
Ministerstvo životního prostředí mimořádnou schůzku. Vypadá to snad, že se 
bod programového prohlášení vlády dostává do úzkých? 
 
Text alternativního návrhu k národnímu parku: 
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Rozpočet obce Běleč 2023 
V příštím roce náš čeká realizace mnohých velkých investičních 
akcí včetně již dlouhodobé dostavby vodovodní sítě. V této 
souvislosti je sestavován rozpočet obce Běleč na rok 2023 a 
dosáhne výše na straně výdajů téměř 30 mil. Kč.  
Jak jsem psal v minulém čísle Kurýra, intenzivně pracuje celý 
tým obecního úřadu na tom, aby veškeré akce, které se budou příští rok 
realizovat proběhly bez komplikací a ku prospěchu našich občanů. Náklady 
budou financovány z běžného rozpočtu obce, naspořených prostředků 
z minulých let, dotací a účelového úvěru. V případě soukromých částí 
vodovodních přípojek pak budou zdrojem příjmů také příspěvky od 
jednotlivých občanů. I přes složitosti dnešní doby považujeme potřebnost 
těchto investic do rozvoje obce za velmi důležitou. 

Lukáš Kocman – starosta 
 

Vodovod – aktuálně 
Přinášíme aktuální informace ohledně stavu dlouho 
očekávané akce a tj. výstavba vodovodu. 
V uplynulých týdnech proběhlo výběrové řízení na dodavatele 
stavby. Zastupitelstvo na základě doporučení výběrové 
komise určilo zhotovitele stavby, kterým se stala firma 
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 Chládek & Tintěra, a.s. s cenou díla ve výši 11.943.609,62 Kč. Smlouva o 
dílo je již podepsaná.  
Předpokládaný termín zahájení stavebních prací je duben 2023. V případě 
hladkého průběhu celé akce je předpokládané dokončení v září 2023. 
Současně jsou prováděny kroky k uzavření smlouvy na zajištění stavebního 
dozoru a koordinace BOZP. Smlouva bude uzavřena v nejbližších dnech. 
Na přelomu roku se bude pracovat na návrhu smluv o příspěvku občanů. 
O dalším vývoji a výši předpokládaných příspěvků budeme informovat. 

pv 
 
 
 
 
Stadion Josefa Zaspala 
Dne 14.11.2022 byla instalována nová herní sestava do dětského koutku na 
stadionu Josefa Zaspala. Herní sestava byla pořízena za přispění obce Běleč, 
Nadačního fondu Veolia a vlastních zdrojů klubu. Při té příležitosti bylo 
vyklizeno spáleniště a zlikvidovány pozůstatky altánu.     pv 
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Zřízení pošty Partner  
 

V rámci lepší dostupnosti poštovních a finančních 
služeb pro občany Bělče, zastupitelstvo souhlasilo se 
zřízením pošty Partner v prostorách obecního úřadu. 
V nejbližší době budou učiněny potřebné kroky pro 
realizaci tohoto záměru.   
 
 
Anketa – koncerty  
Děkujeme za názory a náměty vhozené do schránky obecního úřadu. Dále 
můžete vhazovat své návrhy hudebních žánrů či kapel, které byste rádi v obci 
slyšeli.  
Děkujeme Jitka Kinkalová 
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Zprávičky z naší školičky 
 

Dobrý den milí čtenáři,  
 

opět se po krátké době hlásíme se zprávičkami ze školky. 
Ve středu 2. listopadu, na Dušičky, proběhla v naší mateřské škole po dlouhé 
době společná akce pro děti a rodiče – Zavírání zahrádky. Odpoledne jsme 
se téměř všichni sešli na školní zahradě, společně ji uklidili, shrabali listí a 
ostříhali živý plot. Posilnili jsme se výtečným jablečným koláčem, čajem a 
mátovou šťávou. Pak děti nalezly starý dopis s příběhem o ztracené Dušičce 
a ihned se rozhodly, že Dušičku najdou a vysvobodí ji. Než se vydaly na cestu, 
vyrobily si za pomoci rodičů lampionky, které je měly ochraňovat před zlými 
duchy. Pak už nastalo putování za čarodějnicí. Cestou děti nalezly další úkol, 
potkaly vodníka a nakonec se od čarodějnice dozvěděly, jak ztracenou 
Dušičku vysvobodit. To se jim také povedlo a Dušička se jim sladce odměnila. 
Celé odpoledne bylo protkáno dobrou, pohodovou i trošičku napínavou 
náladou a všichni jsme si ho moc pěkně užili. 
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V pondělí 7. listopadu nás 
navštívila paní fotografka a 
děti si užily předvánoční 
focení i s umělým sněhem. 
Doufáme, že se fotečky 
budou moc líbit a přinesou 
hodně radosti. 
Teď se pilně připravujeme 
na vystoupení při příležitosti 
rozsvěcení vánočního stromu ve Bělči a na vánoční besídku pro rodiče. Také 
se již moc těšíme na představení divadla Šapitó s pohádkou Kocour v botách, 
které za námi přijede do školky. 
 
Klidný a pohodový příchod adventního času Vám za děti i zaměstnance přeje 
 

Petra Škodáková, učitelka MŠ Běleč 
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Z dění v obci 
 

 

Anketa – pyrotechnika 
Na obecní úřad byla podaná žádost o vydání obecně závazné vyhlášky na 
zrušení, či omezení používání pyrotechniky v obci. Pyrotechnika svými 
hlukovými a světelnými efekty způsobuje závažný stres u zvířat, a to nejen 
domácích, ale i volně žijících. Sdělte nám, prosím, svůj názor, zda máte 
zájem o vyhlášku, která by regulovala používání zábavné pyrotechniky na 
území obce. Její používání by bylo možné např. jen po schválení žádosti 
obecním úřadem nebo na jednom stanoveném místě apod.  
Vyplněný anketní lístek vhoďte do schránky u vchodu obecního úřadu. 
Děkujeme 

Jitka Kinkalová 
 
 
 

 

A N K E T N Í   L Í S T E K 
 
Chtěl (-a) bych, aby používání zábavné pyrotechniky na území obce Běleč bylo: 
 

  zakázáno. Souhlasím s vydáním obecně závazné vyhlášky a nepřeji si vůbec 
používání zábavné pyrotechniky 

  regulováno. Souhlasím s vydáním obecně závazné vyhlášky a přeji si, aby 
používání bylo omezeno na určité místo, či určitý čas, případně jen 
po schválení obecním úřadem 

  povoleno. Nemám zájem o vydání obecně závazné vyhlášky 
 
Pokud nám k tomuto tématu chcete něco sdělit můžete zde: 
 
……………………………………………………………………………………………………………………..….. 
 
……………………………………………………………………………………………………………………..….. 
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Lampionový průvod 

 
Dne 4.11.2022 prošel naší obcí lampionový průvod. Sešli jsme se v hojném 
počtu, do tmy svítily krásné lampiony a dětem byly rozdány barevné svítící 
tyčinky. Průvod vyrazil z dětského hřiště U Pavouka. Trasa průvodu byla o 
něco delší než obvykle. Vytvořili jsme světelného hada, který se vinul 
k obecnímu úřadu a pokračoval podél rybníka ke kulturnímu domu. Odtud už 
jsme zamířili na stadion Josefa Zaspala.  
Na stadionu děti obdržely sladkou odměnu a svíčku. Hořící svíčky jsme 
umisťovali do obrazce komety. Jak se nám to povedlo můžete vidět na 
fotografii. 

 
 

Děkujeme všem, kdo se podíleli na organizaci tohoto průvodu a panu 
starostovi za pomoc při vypnutí veřejného osvětlení.      pv 
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Zajímavost 
 

Sv. Martin 
V listopadu také dle pranostiky přijíždí sv. Martin na bílém koni. Bílý kůň zde 
symbolizuje první sněhové vločky, kterých jsme se ale letos, stejně jako v 
minulých letech, nedočkali. Na svátek sv. Martina se slaví konec podzimu a 
začátek zimy, peče se Svatomartinská husa a ochutnává se Svatomartinské 
víno. 
Kdo byl sv. Martin? 
Martin byl synem vysloužilého římského 
vojáka a narodil se v r. 316 římské Panonii 
(území dnešního Maďarska). Na přání 
svého otce se stal také vojákem, ač z 
donucení.  
Ještě jako voják Martin obdaroval žebráka 
polovinou svého pláště. Po tomto činu se 
Martinovi zjevil Ježíš Kristus. Následně se 
Martin nechal pokřtít, opustil armádu a 
svůj život věnoval Bohu - stal se biskupem. Je patronem vojáků, jezdců, 
kovářů, tkalců, koželuhů, krejčích, hoteliérů, cestovatelů, chudáků, vězňů, 
pastýřů, vinařů a abstinentů. Na obrazech se objevuje vždy na koni, oděný do 
poloviny pláště a stojícím žebrákem. 
Proč se peče Svatomartinská husa?  
Pečená husa je tradiční Svatomartinskou pochoutkou. Existují dvě legendy 
na základě kterých se stal tento pokrm tradicí. První praví, že sv. Martin se 
nechtěl stát biskupem, byl příliš skromný, a před svým jmenováním se 
schovával v husníku. Za to, že ho schovaly, byly husy upečeny. Druhá říká, že 
husy svým kejháním tolik rušily Martinovo kázání, že je za trest nechal upéct. 
A co Svatomartinské víno? 
Jelikož byl listopad pro naše předky časem 
hodování a veselic před tím, než přijde 
adventní půst, bylo třeba nalít i dobré víno. 
Vinaři ale na začátku listopadu již měli 
sklepy tzv. "vyčištěné" (myšleno prázdné). 
Nezbylo tedy, než ochutnat první vína 
nového ročníku. 
Proto 11. 11. v 11 hodin, věrni této tradici i 
dnes, zahajujeme první ochutnávku 
Svatomartinského vína.           pv 
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SK Běleč 
 

Konec podzimní části 
 
Závěr podzimní části soutěže se nám vydařil, když jsme bodovali v šesti 
zápasech v řadě a vítězstvím na hřišti Velkého Přítočna jsme poskočili na 
8.místo v tabulce se ziskem 18 bodů. Proti rezervě Velkého Přítočna jsme o 
přestávce prohrávali 0:1, ale pak po přímém kopu Filipa Trousila vyrovnal 
dorážkou Luboš Diviš a tři body vystřelil po faulu na Lukáše Novotného 
z penalty Karel Fejfar. 
 
Tabulka po podzimní sezóně vypadá následovně: 
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SK Běleč pořádá dne 3.12.2022 od 17 hodin v kabinách na 
stadionu Josefa Zaspala rozlučku se sezónou. 

Jste srdečně zváni. 

 
 

 

Fotbalista roku 2022  

Na rozlučce se sezónou 3. prosince 2022  

v kabinách na Stadionu Josefa Zaspala vyhlásíme  

NEJLEPŠÍHO FOTBALISTU SK BĚLEČ ZA ROK 2022.  

Napište nejlepších pět hráčů (od nejlepšího)  

a svůj tip pošlete SMS na číslo 731103054.  

Tři vylosované hlasující oceníme dárkem. 

 Ale hlasovat můžete i anonymně.  

Hlasy posílejte do konce listopadu 

Děkujeme 
 

 
 
 



 
 

Bělečský kurýr - 16 - Listopad 2022 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Bělečský kurýr, zpravodaj Obecního úřadu Běleč 
 vydává: Obec Běleč, člen mikroregionu Bratronicko, Běleč 64, 273 63, pošta Bratronice 
  312 659 151,  belec@belec.cz, W: www.belec.cz,  belecnakladensku 
 Registrace na Ministerstvu kultury e.č. MK ČR E 10593 
 Příspěvky dodejte na OU Běleč nebo e-mailem do 10. dne v měsíci.    RH 


